
P R O T O K Ó Ł   NR  XXV/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 26 maja 2017 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1100 z przerwą 15-minutową w godz. 1150 – 1205 i trwało 

do godz. 1315. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny: Piotr Kasperkowicz, Paweł 

Lorens – nieusprawiedliwieni. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Anita Fal 

      - Rafał Przymusiński 

      - Tomasz Marosz 

 

      - Teresa Rygiel 
 
 

(listy obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 

- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej, 

- Radca Prawny. 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2016 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2016 

roku. 

9. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej  

nr 4448/18 położonej w sołectwie Pustyny. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2017 rok. 

12. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

13. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 1 

 Rozpoczynając XXV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady i powitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz 

zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały i rozstrzygnięcia. Zauważył, iż w momencie otwarcia w sesji uczestniczy  

12 radnych. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska –

Bolesław Pudłowski złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 11 proponowanego porządku obrad wprowadzić punkt 12 w brzmieniu: 
 

„12.  Przyjęcie opinii w sprawie interpretacji zapisów obowiązującego Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego na potrzeby toczącego się postępowania 

administracyjnego.” 

 

2) pozostałe punkty porządku obrad realizować zgodnie z kolejnością uwzględniającą 

proponowaną zmianę. 

 

W uzasadnieniu do wprowadzenia punktu Przewodniczący Komisji – Bolesław Pudłowski 

wytłumaczył, że Starosta krośnieński działający jako organ budowlany I instancji pismem  

z dnia 13 kwietnia 2017 r. zwrócił się do Rady o wydanie opinii w przedmiocie dokonania 

interpretacji zapisów obowiązującego na terenie gminy Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego. Objaśnił, iż działanie Starosty stanowi wypełnienie 

zaleceń zawartych w decyzji Wojewody Podkarpackiego, który uchylił pierwotną decyzję 

organu I instancji i skierował sprawę do ponownego rozpatrzenia przez ten sam organ. 

Zdaniem organu odwoławczego w celu rozpatrzenia sprawy będącej przedmiotem toczącego 

się postepowania niezbędnym jest zasięgnięcie opinii uchwałodawcy tj. Rady Gminy. 

Odnosząc się do przedmiotu sprawy wyjaśnił, że wątpliwości interpretacyjne organu 

prowadzącego postępowanie administracyjne wzbudziły zapisy dotyczące konieczności 

przestrzegania zasad kształtowania form zabudowy w odniesieniu do dachów budynków  

i możliwości wprowadzenia od nich odstępstw. Jednocześnie poinformował,  

że Przewodniczący Rady Gminy Krościenko Wyżne zlecił Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska przygotowanie pod obrady Rady opinii. W związku z tym 

Komisja przedkłada wypracowane stanowisko w sprawie będącej przedmiotem toczącego się 

postępowania (projekt opinii w załączeniu). 
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Innych wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad nie złożono, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez 

Komisję tj.: 

1) wprowadzenia pkt 12 w brzmieniu: 
 

„12.  Przyjęcie opinii w sprawie interpretacji zapisów obowiązującego Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego na potrzeby toczącego się postępowania 

administracyjnego.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z przegłosowaną poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXV Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu z XXIV sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 31 marca 2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XXIV/2017  

z sesji z dnia 31 marca 2017 r. 

 

Ad. 5 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym – Rafał 

Przymusiński przedstawił sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Kierownik GOSiR 

odniósł się do najważniejszych kwestii sprawozdania, które w sposób szczegółowy zostały 

omówione na posiedzeniach Komisji. Przypomniał, że celem Ośrodka jest prowadzenie  

i propagowanie działań o charakterze sportowym i rekreacyjnym wśród dzieci, młodzieży  

i dorosłych, upowszechnianie i rozwój kultury fizycznej, organizowanie zawodów, promocja 

sportowego stylu życia oraz współpraca ze stowarzyszeniami i klubami sportowymi na terenie 

gminy. Kierownik GOSiR przedstawił informacje odnosząc się do punktów sprawozdania, 
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takich jak: turnieje oraz zawody sportowe i rekreacyjne organizowane przez GOSiR, sekcje 

sportowe działające w GOSiR oraz wyniki osiągane przez zawodników przynależnych do 

poszczególnych sekcji sportowych. Ponadto zaprezentował ofertę Ośrodka i omówił 

zagadnienia finansowe związane z jego działalnością w 2016 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii do sprawozdania: 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 30 maja 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 30 maja 2017 r. pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do zaprezentowanej 

przez Kierownika oferty Ośrodka dopytał, o zainteresowanie mieszkańców odnośnie siłowni 

jaka od niedawna funkcjonuje w budynku GOSiR. 

 

Kierownik GOSiR – Rafał Przymusiński zaznaczył, że generalnie jest spore zainteresowanie 

siłownią. Objaśnił, że łącznie wypełniono 170 deklaracji zawierających zgodę osób na 

korzystanie z siłowni. W związku z tym podziękował wójtowi za to, że osoby przynależne do 

sekcji sportowych działających przy GOSiR zostały zwolnione z ponoszenia opłat za 

siłownię. Zaznaczył, iż osoby te stanowią ponad 60 % wszystkich osób jakie z oferty siłowni 

korzystają.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że na mocy decyzji ustanawiającej trwały zarząd 

zwiększył majątek Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji o budynek zajmowany przez 

Ośrodek i wszystkie obiekty sportowe. Zaznaczył, iż w związku z tym jednostka 

organizacyjna dysponuje o wiele większym majątkiem, który pozwoli kierownikowi  

w znacznie szerszym aspekcie prowadzić działalność sportową i rekreacyjną na terenie 

gminy. 

 

Radny Bolesław Pudłowski podziękował kierownikowi Przymusińskiemu i jego 

pracownikom za duże zaangażowanie w organizację ubiegłorocznej imprezy pod nazwą 

„Powitanie lata”. Zaznaczył, że pomoc ta przyczyniał się do o wiele sprawniejszej organizacji 

całej imprezy.  

 

Radny Janusz Szmyd dopytał o możliwość otwarcia GOSiR w soboty. Zauważył, że jest to 

dzień wolny od pracy i z pewnością dużo osób chętnie skorzystałoby z oferty Ośrodka tj. 

siłowni i boisk sportowych. Radny zaznaczył, iż z przeprowadzonych rozmów  

z kierownikiem, z przyczyn kadrowych jest to niemożliwe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zasugerował, iż można spróbować przetestować takie 

rozwiązanie i przykładowo zrobić przez miesiąc roboczą sobotę z wolnym poniedziałkiem.  

 

Kierownik GOSiR – Rafał Przymusiński dopowiedział, że w trakcie sezonu, gdy piłkarze 

grają w sobotę meczu u siebie, Ośrodek oraz boiska sportowe są otwarte w godzinach  

od 9 do 16. Wówczas chętne osoby mogą z tych boisk korzystać. 
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Radny Janusz Szmyd zauważył, że fakt ten nie jest nagłośniony, bowiem oficjalnie boiska  

w weekendy są zamknięte i jest bardzo mało osób, które o tym wiedzą. Zaznaczył, że jest to 

jedynie propozycja do rozważenia poprzez ewentualne zwiększenie zatrudnienia o ćwiartkę 

etatu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym za 2016 rok 
(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym 

za 2016 rok. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Tomasz 

Marosz przedstawił sprawozdanie, stanowiące integralną część projektu uchwały (projekt 

w załączeniu). Przypomniał, że SPG ZOZ prowadzi swoją działalność w oparciu o kontrakt  

z NFZ i udziela świadczeń w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej oraz opieki 

specjalistycznej w ramach poradni neurologicznej, ginekologicznej oraz udziela świadczeń  

w zakresie stomatologii. Poinformował, że w 2016 r. SPG ZOZ osiągnął przychody  

w wysokości 1 010 364,84 zł, przy kosztach działalności wynoszących 977 122,86, co 

spowodowało, że bilans Zakładu zamknął się wynikiem dodatnim w wysokości 33 241,98 zł. 

Odnośnie perspektywy poszerzania działalności przez Ośrodek o nowe poradnie 

specjalistyczne, a w szczególności o świadczenie usług rehabilitacyjnych poinformował, że 

prowadzone wspólnie z Wójtem kilkukrotne już starania w tym zakresie nie uzyskały 

pozytywnego efektu. Wyjaśnił, że z udzielanych przez NFZ odpowiedzi wynika, że w chwili 

obecnej nie planuje się ogłaszania uzupełniających postępowań na tego rodzaju świadczenia 

opieki medycznej. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o aktualną liczbę 

pacjentów Ośrodka. 
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Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz poinformował, że liczba ta to około 3 300 osób. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o tendencję obowiązującą w tym zakresie. 

 

Dyrektor SPG ZOZ – Tomasz Marosz wytłumaczył, że sytuacja ta jest stabilna, choć ulega 

niewielkim wahaniom. Dodał, iż związane jest to z tym, że część osób przynależy do lekarza 

przy zakładzie pracy, a cześć po prostu przynależy do lekarzy, którzy uprzednio już ich 

prowadzili. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXV/ 190 /2017  

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2016 rok 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym – Anita Fal przedstawiła 

roczne sprawozdanie finansowe, stanowiące integralną część projektu uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). W formie prezentacji Dyrektor GBP zaprezentowała działalność 

biblioteki realizowaną przez nią w roku sprawozdawczym. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do projektu uchwały. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy liczba 960 osób to 

czytelnicy stale korzystający z wypożyczalni.  

 

Dyrektor GBP – Anita Fal poinformowała, że jest to liczba aktywnych czytelników  

tj. mieszkańców korzystających z wypożyczalni biblioteki i jej filii w Pustynach. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wskazał, że niecałe 20 procent mieszkańców naszej 

gminy to czytelnicy biblioteki. W związku z tym dopytał o odniesienie do ogólnokrajowych 

średnich, bowiem jak zauważył co 5 mieszkaniec gminy jest czytelnikiem. 
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Dyrektor GBP – Anita Fal zorientowała, że jako gmina prezentujemy się w tej statystyce 

dobrze. Zauważyła, że w porównaniu do 2015 roku biblioteka odnotowała wzrost liczby 

czytelników o 30 osób. Równocześnie wskazała, iż w 2016 roku o 672 osoby wzrosła liczba 

odwiedzin w wypożyczalniach. Dopowiedziała, iż z posiadanych od czytelników informacji 

wynika, że wypożyczane przez nich publikacje są przekazywane dalej np. członkom rodziny 

lub sąsiadom.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXV/ 191 /2017  

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2016 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2016 roku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). 

Stwierdził on, że przepisy ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

nakładają obowiązek przedłożenia Radzie Gminy i opublikowania w Biuletynie Informacji 

Publicznej sprawozdania z realizacji niniejszego Programu za rok poprzedni. Poinformował, 

że współpraca z organizacjami pożytku publicznego na terenie naszej Gminy w 2016 roku 

realizowana była poprzez współpracę z 10 stowarzyszeniami. Zaznaczył, iż współpraca ta 

była prowadzona w zakresie wsparcia finansowego i opierała się na zasadach 

pomocniczości, suwerenności stron, partnerstwa, efektywności i jawności. Dodał, że Gmina 

Krościenko Wyżne w roku sprawozdawczym ogłaszała otwarte konkursy ofert na realizację 

zadań publicznych w zakresie: usług opiekuńczych (w tym specjalistycznych usług 

opiekuńczych), dowozu i opieki nad dziećmi niepełnosprawnymi z terenu gminy do Ośrodka 

Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Krośnie oraz na umasowienie sportu i pracę 

z młodzieżą w Krościenku Wyżnym i Pustynach. Łącznie w 2016 roku w ramach 

ogłoszonych konkursów przyznano dotacje celowe dla 4 podmiotów realizujących wyżej 

wymienione zadania publiczne. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 
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Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie nad przyjęciem sprawozdania. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu 

Współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2016 roku (sprawozdanie  

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz. 1150-1205. 

 

Ad. 9 

Po wznowieniu obrad Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w minionym czasie podejmowane działania  

w głównej mierze skupiły się na realizacji zadań inwestycyjnych zapisanych w budżecie.  

W tym okresie między innymi: 

1) zakończono prace i dokonano odbioru zadania dotyczącego budowy parkingu przy Szkole 

Podstawowej; 

2) wykonano i odebrano prace przy uszczelnianiu dachu i kominów w budynku Publicznego 

Gimnazjum; 

3) zakończono remonty bieżące dróg. Prace remontowe objęły m.in. ul. Krótką, Zagórze, 

Parkową, Wąską, Kościelną, Żwirową, boczne ul. Kasztanowej, boczną ul. Grunwaldzkiej 

oraz wjazd do Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym od ul. Południowej. Koszt 

wykonanych prac to niecałe 80 tys. zł. 

4) zakupiona została działka przy cmentarzu pod budowę Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych. 

5) został także rozstrzygnięty przetarg na oświetlenie ul. Grunwaldzkiej. Kwota wykonania 

tego zadania, realizowanego w ramach zadania budżetowego pn. „Budowy oświetleń  

w Gminie Krościenko Wyżne” to środki rzędu 107 tys. zł. Prace związane z budową 

oświetlenia będą przebiegały równolegle do prowadzonych prac remontowych na tej ulicy. 

6) został zatwierdzony i pozytywnie zaopiniowany przez kuratora arkusz organizacyjny dla 

Szkoły Podstawowej. Natomiast arkusz organizacyjny Samorządowego Przedszkola został 

zatwierdzony warunkowo ze względu na konieczność dostosowania od 1 września 

kwalifikacji nauczyciela języka angielskiego. Zatwierdzone arkusze zostały przekazane do 

kuratorium. 

7) w chwili obecnej trwają działania mające na celu przygotowanie dokumentacji zadań 

obejmujących remont pozostałych dróg, budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych oraz rozbudowę oświetleń. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 31 marca 2017 r. do dnia 24 maja 2017 r. 

(informacja w załączeniu). 
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Radny Edward Marszałek odnośnie Z A R Z Ą D Z E N I A  NR IV/ 339 /2017 dotyczącego 

ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej zauważył, że 

zarówno Rada Rodziców, jak też Rada Pedagogiczna nie otrzymały odpowiedzi na pisma 

złożone już ponad miesiąc temu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że stanowisko odnośnie konkursu na stanowisko 

dyrektora było od początku jednoznaczne. Przypomniał, że o konkursie było wiadomo jeszcze 

przed powstaniem projektu określającego połączenie Publicznego Gimnazjum ze Szkołą 

Podstawową. Zauważył, że mowa o konkursie była także w momencie podjęcia uchwały 

wprowadzającej w gminie nowy ustrój szkolny. Równocześnie poinformował, że końcem 

marca wpłynęły wspomniane pisma od Rady Pedagogicznej oraz Rady Rodziców, a ich 

osnowa dotyczyła prośby o pozostawienie pani dyrektor na stanowisku. Wójt zaakcentował, 

że pisma te nie zawierały informacji o konieczności udzielenia na nie odpowiedzi. Zaznaczył, 

że w jego ocenie była to jedynie prośba o pozostawienie na stanowisku, w związku z czym 

pisma te nie wymagały odpowiedzi, a stanowisko w tej sprawie było znane od początku. 

 

Radny Edward Marszałek poprosił radcę prawnego o dokonanie wykładni prawnej. 

 

Radca Prawny – Teresa Rygiel wyjaśniła, że z przedstawionego stanu wynika, że tego rodzaju 

pismo nie wpłynęło w trybie określonym przez przepisy kodeksu postępowania 

administracyjnego, gdyż nie był to wniosek o zajęcie konkretnego stanowiska, czy też 

udzielenia wyjaśnień lub interpretacji. Uzupełniła, że ciężko jest się jej odnieść  

i jednoznacznie ustosunkować do tych pism, gdyż się z nimi nie zapoznała. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel jeszcze raz podkreślił, że z treści pisma nie wynikało, iż ich 

adresaci oczekują na odpowiedź. Nadmienił, iż udzielenie odpowiedzi na te pisma nic by nie 

wniosło do sprawy i niczego w tym czasie nie rozstrzygnęło. Jednocześnie dopowiedział, że 

jest to pewien sygnał na przyszłość, aby starać się na tego rodzaju podania odpisywać.  

W odniesieniu do ogłoszonego konkursu uzasadnił, iż jest on jak najbardziej zasadny, 

bowiem dyrektorzy szkół mieli już powierzane stanowiska na okres 5 lat bez 

przeprowadzania procedury konkursowej. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

nr 4448/18 położonej w sołectwie Pustyny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, iż projekt 

uchwały dotyczy nieruchomości położonej w Pustynach przy ul. Księżej. Przypomniał, że 

działka ta w 2015 roku decyzją wojewody została nabyta do gminnego zasobu nieruchomości 

w wyniku komunalizacji. Wspomniał, że nieruchomość będąca przedmiotem komunalizacji 

miała służyć celowi publicznemu, polegającemu na zaspokojeniu zbiorowych potrzeb 

wspólnoty w zakresie kultury fizycznej i sportu tj. planowano na niej budowę placu zabaw. 

Dodał, iż planowany plac zabaw miał powstać jedynie na części działki, w miejscu 

oddalonym od gazociągu średniego ciśnienia, który przecina tą nieruchomość na połowę. 

Niestety brak zgody spółki gazowej oraz nadzoru budowalnego na instalowanie tam urządzeń 

zabawowych uniemożliwia zrealizowanie zaplanowanego celu w postaci budowy tego placu. 
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Podsumowując zaznaczył, że w związku z powyższym nieruchomość ta staje się w tym 

układzie zbędna a jej sprzedaż w drodze przetargowej jest jak najbardziej uzasadniona. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 25 maja 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał, czy nie można byłoby poprowadzić dojazdu przez 

nieruchomość będącą przedmiotem sprzedaży do drogi znajdującej się nad tą działką. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że następna droga będąca własnością gminy 

znajduje bezpośrednie połączenie ze wspomnianą drogą. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał, czy działka ta ma dostęp do drogi publicznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że dostęp taki posiada, a droga ta w ubiegłym roku 

została wyasfaltowana do samej bramy. 

 

Radny Krzysztof Ronowski dopytał, czy w wyniku ewentualnej sprzedaży, działka o numerze 

4448/32 będzie posiadała dostęp do drogi publicznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że działka ta posiada dostęp, gdyż jej właścicielem 

jest osoba sąsiadująca z nią od południowej strony nieruchomosci. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXV/ 192 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej nr 4448/18 położonej 

w sołectwie Pustyny (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

 Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że: 

1) ulega zmianie paragraf dotyczący dotacji celowej otrzymanej z powiatu na inwestycje  

i zakupy inwestycyjne. Zmiana ta dotyczy kwoty 5 000,00 zł w ramach działu 600 – 

Transport i łączność, rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe. 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 187 000,00 zł: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 50 000,00 zł – wydatki bieżące; 



11 

 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 4 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 40 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w kwocie 

4 000,00 zł – wydatki bieżące; 

e) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 9 000,00 zł – wydatki bieżące; 

f) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 12 000,00 zł – wydatki bieżące; 

g) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 53 000,00 zł,  

w tym na zadania inwestycyjne pn. „Budowa i wyposażenie Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych w Gminie Krościenko Wyżne” w wysokości 20 000,00 zł oraz 

na zadanie pn. „Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne”  

w wysokości 30 000,00 zł; 

h) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 15 000,00 zł – 

wydatki bieżące; 

3) zgodnie z załącznikiem do niniejszego projektu: 

a) udziela się dotacji celowej dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie /Fundusz 

Wsparcia Policji/ w kwocie 4 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup sprzętu 

nagłaśniającego dla Komendy Miejskiej Policji w Krośnie; 

b) zwiększa się dotację celową dla Gminy Krosno za dzieci z terenu gminy Krościenko 

Wyżne uczęszczające do przedszkoli niepublicznych na terenie Gminy Krosno  

o kwotę 9 000,00 zł. 

4) zmienia się nazwę zadań inwestycyjnych: 

a) „Przebudowa ul. Grunwaldzkiej w Krościenku Wyżnym” na zadanie pn.: „Przebudowa 

drogi gminnej Nr114909R ul. Grunwaldzka w km od 0+000 do 1+537 oraz od 1+555 do 

1+665 wraz z odcinkową budową chodnika w miejscowości Krościenko Wyżne”; 

b) „Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych” na zadanie  

pn.: „Budowa i wyposażenie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych  

w Gminie Krościenko Wyżne”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, iż kwota 4 000,00 zł z przeznaczeniem na Fundusz 

Wsparcia Policji związana jest z wnioskiem o udzielenie dotacji na zakup sprzętu 

nagłaśniającego dla Komendy Miejskiej Policji w Krośnie. Zaznaczył, że wnioskowana kwota 

była wyższa, jednak w chwili obecnej w budżecie udało się wygospodarować środki  

w wysokości określonej w projekcie uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXV/ 193 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przyjęcie opinii w sprawie interpretacji zapisów obowiązującego Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego na potrzeby toczącego się postępowania 

administracyjnego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do uzasadnienia w zakresie wprowadzenia 

przedmiotowego punktu do porządku obrad poinformował, że kwestia związana z uzyskaniem 

pozwolenia na budowę dotyczy przebudowy budynku mieszkalnego położonego na terenie 

gminy. Objaśnił, iż w omawianym przypadku wątpliwości interpretacyjne organu 

prowadzącego postępowanie administracyjne wzbudziły zapisy dotyczące konieczności 

przestrzegania zasad kształtowania form zabudowy w odniesieniu do dachów budynków  

(§ 8 ust. 1 pkt. 1 lit. b. Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy)  

i możliwości wprowadzenia od nich odstępstw. Wójt zaakcentował, iż organ rozstrzygający 

zagadnienia w I instancji otrzymał wydaną przez niego opinię w przedmiocie zgodności 

projektu z zapisami Miejscowego Planu Zagospodarowania Gminy Krościenko Wyżne, która 

określała, iż planowane prace są zgodne z jego zapisami. Ponadto zauważył, że organ  

I instancji wielokrotnie zajmował się tożsamymi sprawami i występował z podobnymi 

wnioskami w zakresie interpretacji tych zapisów, wobec czego posiadał wiedzę, iż zapis 

„około 40o” (§ 8 ust. 1 pkt 1 lit. b) jest interpretowany przez organy gminy zawsze na korzyść 

właścicieli nieruchomości. Jednocześnie podkreślił, iż zajęcie stanowiska w formie opinii 

przez Radę Gminy w sprawie pozwoli zakończyć postepowanie dotyczące uzyskania 

pozwolenia na budowę. Podsumowując uwydatnił, iż podjęcie opinii w obecnym stanie jest  

w pełni potrzebne i uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dorzucił, iż zajęcie stanowiska w formie opinii jest 

dopuszczalne, bowiem przepisy Statutu Gminy, oprócz podejmowania uchwał przez Radę 

Gminy przewidują możliwość wyrażania m.in. opinii zawierających oświadczenia wiedzy 

oraz oceny. 

 

Więcej głosów nie zabrano. Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem opinii  

w wersji przedstawionej przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne jednogłośnie przyjęła OPINIĘ w sprawie 

interpretacji zapisów obowiązującego Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego na potrzeby toczącego się postępowania administracyjnego 
(w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu „Wolne wnioski, interpelacje  

i zapytania”. 
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Na salę obrad przybył radny Stanisław Wierdak, który przeprosił za spóźnienie spowodowane 

awarią samochodu. Od tej pory w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec w kwestii tematu poruszonego na ostatniej sesji,  

a dotyczącego remontu ulicy Kasztanowej w kierunku Krosna, dopytał czy coś już się 

wyjaśniło. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że postępowania przetargowe rozstrzygnięte przez 

powiat w zakresie inwestycji drogowych przewyższyły kwoty określone w kosztorysach.  

W związku z czym powiat poszukuje środków na ich sfinansowanie. Dodał, iż ostatnia 

informacja odnośnie dróg powiatowych jest taka, że nie będą malowane linie, a jedynie 

przejścia dla pieszych na drogach powiatowych, ze względu na deficyt środków na 

sfinansowanie tych prac. Ze swojej strony Wójt obiecał ciągłe interweniowanie i ponawianie 

tematu. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel zwrócił się do radnych z zapytaniem i wydaniem 

opinii w przedmiocie tematu związanego z kontunuowaniem działań w zakresie budowy 

ścieżki pieszej w Pustynach. 

 

Z kolei radny Eugeniusz Such zwrócił się z interwencją w zakresie tematu poruszonego na 

posiedzeniu Komisji, a dotyczącym braku zgody na umieszczenie progów zwalniających na 

ulicy Północnej. Radny zaakcentował potrzebę umieszczenia takiego ograniczenia,  

w szczególności w okolicach sklepów, gdzie są przejścia dla pieszych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że zarówno gmina, jak i mieszkańcy ulicy 

Północnej wystąpili z takimi wnioskami. Uzupełnił, że Komisja Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego nie widzi potrzeby umieszczania takich progów. W związku z tym obiecał 

ponowną interwencję w tym temacie. 

 

Radny Krzysztof Ronowski przyznał rację przedmówcy radnemu, w zakresie podjęcia działań 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na drogach. Jednocześnie dopytał o sprawę 

związaną z lotniskiem, bowiem jak stwierdził posiada informację, że coś w tym temacie jest 

na rzeczy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w temacie opodatkowania lotniska 

przeprowadzono postępowanie podatkowe i wydano decyzje administracyjne nakładające na 

właścicieli oraz użytkowników obowiązek uiszczenia podatku za okres 5 lat wstecz. 

Jednocześnie poinformował, iż uprzedni użytkownik odwołał się od wydanej w tym zakresie 

decyzji. Z kolei obecny właściciel terenu uregulował wraz z odsetkami ciążące na nim 

zobowiązanie z tytułu podatku od nieruchomości. W sumie na konto gminy wpłynęła kwota 

w wysokości 204 tys. zł. oraz zaległe odsetki. 

 

Radny Marek Filar zachęcił zgromadzonych oraz mieszkańców do głosowania na kapelę 

„Krościeniacy” w ramach plebiscytu kapel ludowych Radia Rzeszów. Poinformował,  

że głosować można wysyłając sms pod numer 71601 o treści: KAPELA.KROŚCIENIACY 

KROŚCIENKO WYŻNE. 
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Radny Edward Marszałek zachęcił również do oddawania głosów za pośrednictwem strony 

internetowej Radia, gdzie w zakładce „Plebiscyt kapel ludowych” można odznaczyć na liście 

kapelę z Krościenka Wyżne i oddać bezpłatnie na nią głos. 

 

Ponadto radny Edward Marszałek poinformował, iż na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

poruszono sprawę zbliżającej się rocznicy 100-lecia odzyskania niepodległości. Objaśnił,  

że w związku z tym pojawił się temat pomnika, który jest oraz być może powinien powstać 

oraz temat wydania publikacji z tej okazji. Radny zaproponował, aby na jednej z kolejnych 

sesji wstawić do porządku obrad punkt poświęcony dyskusji nad tym tematem. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 14 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 
        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


